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18. møde.  ; 

Torsdag den 6. november -Icl. 13. < 

Anden næstformand (Hanne ,Budtz): I 
skrivelse af dags dato meddeler justits- 
ministeren, 1 at han ønsker mundtligt at . 
fremsætte: . . .  

Forslag til lov om svangerskabsafbrydelse 
m. v. '홢> 

Medlem af folketinget Kjær Rasmussen 
har meddelt mig, at han ønsker at stille 
følgende forespørgsel til statsministeren: - 

>' 홢Vil regeringen oplyse, hvilke retnings- 
linjer der ligger til grund for den; til- 
tagende brug. af politistatsmetoder, som: 
de f. eks. har givet sig udtryk i 
1) gentagne ransagninger uden dommer- 

kendelse og hindring af advokat- 
bistand, , ; 

2) retsmøder for lukkede døre, som for- 
hindrer, en objektiv pressedækning, 
samtidig med at politiet udspreder 

r sin version, 
3) beslaglæggelse af flere tidsskrifter, 
4) militær infiltration på universitets- 

. området og manglende vilje til efter- 
forskning af højtstående embeds- 
mænds ansvar for dette, 

5) beskyttelse af. en vicepolitiinspektør, 
der afgiver falsk forklaring i retten?" 

Medlem af folketinget Albertsen har med- 
delt mig, at han ønsker til udènrigsmini- 
steren at stille følgende spørgsmål: 

홢Overvejer ministeren, om man fra 
dansk side kan. foretage sig noget for at 
hjælpe de jødiske mindretal, som i en 
række lande føler sig stærkt truet?" : 

Medlem af folketinget Mads, Eg Dam- 
gaard har meddelt mig, at han ønsker til 
landbrugsministeren at , stille følgende 
spørgsmål; 
홢 ;, ViI ministeren optage kontakt med 
sin kollega syd for grænsen om en mere 
effektiv bekæmpelse af hundegalskab i 
Sydslesvig, og vil ministeren overveje at 
lade alle ræve i et større område af 
Jylland aflive? < 

Medlem af folketinget Sigsgaard har med- 
delt mig, at han ønsker til, boIigministeren. 
at stille følgende spørgsmål: 

홢Vil ministeren sørge for, at den for- 
melle beskyttelse af lejerne mod modörni- 
seringsspekulation i lov om midlertidig 
regulering af boligforholdene.' § 13, stk. 4, 
nu gøres reel ved, at ejerne får pligt til 
i moderniseringsansøgninger at oplyse 
ejeiidpmmens anskaffelsesdato, og ved, at 
husleje- og moderniseringsriævn får pligt 
til i sager, hvor § 1,8, stk. 4, kan bruges; 
at oplyse lejerne herom?'f 홢 : < 
Disse spørgsmål vil blive optaget på 

dagsordenen for tingets førstkommende 
spørgetid.. 

Uden for dagsordenen giver jeg ordet til 
justitsministeren, for at han kan fremsætte 
det lige anmeldte lovforslag. 

Justitsministeren (Thestrup): Hermed liar 
jeg den ære for det høje ting at fremsætte 
forslag til lov .om svangm's7cabsafbrydelse m. v. 
Forslaget er, som det i fremgår af bemærk- 
ningerne til lovforslaget; udarbejdet' på 
grundlag af flertallets indstilling i den be- 
tænkning om' adgang til svangerskabs- 
afbrydelse, som justitsministeriets svanger- 
skabsudvalg afgav i f o r å r e t .  1홢 . 

Jeg har på det foreliggende grundlag; ikke 
fundet det forsvarligt for tiden at stille 
forslag om at gennemføre en fri adgang til 
svangerskabsafbrydelse. Som ! jeg fremhæ- 
vede, under tingets behandling i foråret af 
det forslag om fri adgang til svangerskabs., 
afbrydelse, der var fremsat af medlemmer 
af socialistisk folkeparti; og; som' nu er 
genfremsat, er der netop i disse år en 
betydelig udvikling i gang i arbejdet med 
at udbrede kendskabet til og fremme an- 
vendelsen af antìkonceptionelle midler, lige- 
som der arbejdes ihærdigt med at finde 
frem til midler, der er endnu sikrere dg 
lettere at anvende end dem, vi kender, i dag. 
Det er min opfattelse, at' det, som også 
fremhævet af udvalgets flertal, ville være 
uheldigt netop i en sådan periode at gøre 
adgangen  ̂ til svangerskabsafbrydelse helt 
fri. Jeg finder heller ikke, at de betragt- 
ninger, der er anført af udvalgets mindretal 
og her i folketinget af andre fortalere for 
indførelse af fri adgang til svangerskabs- 
afbrydelse, kan opveje de øvrige betænke- 


